
 

 

 

CULTUURRAAD SINT-NIKLAAS 

 

VERSLAG cultuurraad 14 SEPTEMBER 2021 

 

 

Aanwezig :  Kris Boel, Marcella Piessens, Cris Bruelemans, Laureline Soubry, Dirk Van den Broeck, 

   Johan De Vos, Chris De Beer, Jack van Peer, Jo De Cuyper, Filip Smet en Dirk Verlaeckt 
    + Filip Baeyens (schepen), Ronny De Mulder en Wendy Bryssinck. 

Verontschuldigd:  Dirk Vergult, Karin Tavernier, Vinciane Meert en Erik De Lathouwer. 
 

 

1. Goedkeuring verslag dd 15-06-2021 

De infodag over de (8) Cultuurwerven werd definitief vastgelegd op 7 oktober 2021. Nele De 

Klerck is niet de programmator van Terrazza. Zij stond wel mee in voor de promocampagne. De 
organisatie was in handen van CC, d’Academie Podium en SteM. 

 
Na deze opmerkingen wordt het verslag goedgekeurd. 

 

2. Werkbezoek kabinetchef Cultuur Vl. Regering dd 08-09-2021  

Schepen Baeyens geeft verslag over het bezoek van de kabinetchef dat als doel had de 
cultuurinstellingen die door de Vlaamse regering structureel worden gesubsidieerd, de kans te geven 

zichzelf en hun werking voor te stellen. En dit met het oog op de toekenning/erkenning van deze 

toelage voor de periode van de komende 5 jaar. Deze bezoeken (aan ’t Ey, Warp en De Casino) 
hadden ook tot doel Sint-Niklaas te profileren binnen het Vlaamse Kunstenlandschap. 

Structurele Vlaamse erkenning is er op heden alleen voor De Casino, Warp, Nadar en Cluster. 
Nadar, ’t Ey en Goeyvaerts String Trio krijgen Vlaamse projectsubsidies. Ook Theater Tieret, Pianofest 

en JTO werden kort voorgesteld. 

Een van de basisvoorwaarden is de relevantie van de werking in Vlaanderen, iets dat niet zo direct 
tastbaar gemakkelijk aan te tonen is. 

Kunstenorganisaties kunnen voortaan een aanvraag indienen voor ofwel een structurele toelage 
ofwel voor een projectsubsidie, dus niet meer voor beiden. 

De teneur na dit werkbezoek was dat deze plaatsbezoeken en voorstelling zeker zijn vruchten 

heeft afgeworpen en dat de betrokkenen er een goed gevoel aan hebben overgehouden. Nu is het 
uitkijken naar de definitieve toekenning van de toelages. 

 

3. Stand van zaken dossier De Salons. 

De schepen meldt dat de procedure rond De Salons is gereactiveerd, maar voor eind dit jaar zal 
er zeker nog geen definitief uitsluitsel komen. De Salons kunnen dan ook nog zeker tot eind dit jaar 

gehuurd worden voor activiteiten zoals tot nu toe het geval was. 

Het advies van de CR met betrekking tot de nieuwe bib is toegevoegd aan het dossier. De 
schepen bevestigt nogmaals dat er geen ruimte voorzien is voor kunstruil. 

De CR hoopt eerstdaags het schriftelijk antwoord te ontvangen rond haar ingediend advies. 
 

 

 



4. Voorbereiding slot cultuurprijzen 

Omdat er teveel key players, waaronder een van de laureaten, te kennen hebben gegeven niet 
aanwezig te kunnen zijn op 30 oktober wordt deze laatste uitreiking van de Cultuurprijzen (2019) 

verschoven naar dinsdag 9 november 2021. 

De uitreiking gaat nog steeds door in de vernieuwde Paterskerk, bestaat uit 3 delen en zal duren van 

19u tot 20u.  

Eerst is er de uitreiking van de 3 prijzen zelf, dan is er de voorstelling van het naslagwerkje over de 

Cultuurprijzen en de winnaars doorheen de jaren (2004-2019). Teksten en eindredactie liggen bij 
Johan De Vos en Jack van Peer en de lay-out is van de hand van Stacey Suy.  

Als derde luik worden bestuursleden die meer dan 25 jaar in de Cultuurraad zetelen in de bloemen 

gezet. 

Dan volgt een drink en om 20u30 worden dan de verenigingen uitgenodigd om hun 2 gratis 

exemplaren van het boekje in ontvangst te komen nemen en kunnen ze ook meteen kennis maken 

met het nieuwe zalencomplex van de Paterskerk. Om organisatorische redenen moeten genodigden 
en verenigingen hun aanwezigheid bevestigen voor 1 november aan dienst OCV. 

Verenigingen die willen kunnen nog tot 31 december 2021 bijkomende exemplaren bestellen aan de 

symbolische prijs van 2 euro per exemplaar. De oplage van deze catalogus is 1250 ex. 

De muzikale omlijsting wordt verzorgd door klarinet-ensemble van harmonie “De Toekomst”. Zij 

zullen ook instaan voor catering. Iedere genodigde en afgevaardigde van verenigingen krijgt een 
drankbon. 

De leden van de CR zullen de dag zelf instaan voor de verdeling van de boekjes aan de verenigingen, 

gebaseerd op lijst van de dienst OCV met bevestigde inschrijvingen.  

Daarna wordt er gedebatteerd waar het geld voor het boekje (kosten drukwerk 3.298.46 Euro) en de 

uitreiking op 9 november zelf vandaan zou moeten komen. M.a.w. uit welk budget hiervoor kan geput 

worden. Hieruit blijkt duidelijk dat de bestaande afsprakennota CR-stadsbestuur en de statuten van 
de CR aan actualisering toe zijn. Zie punt 5. 

Er zal een voorstel tot budgettering voor die avond opgesteld worden en het DB zal deze op haar 

eerstvolgende vergadering  (22 sept) bespreken. 

 

5. Herziening statuten. 

Er wordt vooropgesteld dat tegen eind legislatuur (2024) een nieuwe visietekst wordt uitgewerkt. 

Deze nieuwe visie moet dan weerspiegeld worden in een nieuwe afsprakennota met het beleid, en 
ook de statuten moeten op deze visie gebaseerd zijn.  

De werkgroep, samengesteld uit Laureline, Jo, Dirk Van den Broeck, Dirk Vergult en Filip Smet, 

zouden tegen voorjaar 2024 met hun werk klaar moeten zijn zodat, na dialoog met het beleid, alles 
kan geformaliseerd worden. 

 
 

 
 

 



6. “Statue of Love” (De Ster) -reactie op fake news. 

 

Op 27 augustus werd een nieuw creatie op recreatieoord De Ster ingehuldigd. Dit was het werk 
van conceptuele artiest Marc Van de Laer. Een bestaand beeld (het vissertje van de hand van Frans 

Heirbaut) werd ingekapseld in wilgentakken zodat het na verloop van tijd geheel overdekt is met die 

aangebrachte begroeiing. Deze creatie kreeg ook de aandacht in de plaatselijke pers. 
Waar de CR  zich aan stoort is het feit dat, alhoewel het beeld op De Ster er al staat van 1985, de 

intellectuele eigendom nog steeds in handen is van de maker van het beeld, en deze niet op de 
hoogte was gesteld wat er met zijn werk ging gebeuren. 

Tweede punt was het feit dat dit fake news verhaal rond de oorsprong van dit beeld dus 
volkomen uit de lucht was gegrepen (er werd foutief gecommuniceerd dat het om een 

herdenkingsbeeld zou gaan voor een verdronken visser op De Ster).  

Om dit misverstand uit te klaren hebben voorzitter en Dirk Van den Broeck een afspraak gemaakt op 
06.10.2021 met directeur De Baets. Indien dit niet wordt rechtgezet zal De CR zeker initiatief nemen 

om dit aan te kaak te stellen. 
Dit voorval geeft ook een aanzet om te komen tot een actualisering of herinventarisatie van alle 

(verzekerde) beelden op het openbaar domein. Kunst in de Stad beschikt over een lijst van de werken 

die zij in de loop der jaren hebben geplaatst, maar die omvat zeker niet alle beelden. 
 

7. Punten OCV 

Aangezien de werking van de verenigingen ook in 2021 danig is verstoord door de Corona-

pandemie wordt geadviseerd dat ook voor de toekenning van de toelage voor de werkingsmiddelen 
2022 (werkingsjaar 2021) hetzelfde bedrag als vorig jaar (dus het gemiddelde van de 3 voorgaande 

jaren) zal uitbetaald worden.  

Het verlengen van deze maatregel met een jaar geeft de administratie daarenboven ook de 

gelegenheid om tegen eind 2022 een voorstel tot vereenvoudiging/automatisatie uit te werken. De 
administratie zal een eerste voorstel formuleren dat dan door de deelraden zal besproken en 

afgetoetst worden aan hun specifieke doelgroepen, om dan eventuele aanpassingen door te geven 

zodat een evenwichtig systeem kan worden ingevoerd.  

Milana is een nieuwe vereniging die nog geen 3 jaar werking kent. Zij hebben een aanvraag tot 

projectsubsidie aangevraagd en daarom wordt gunstig advies gegeven voor het uitkeren van een 
subsidie van 900 euro.  

De vereniging “Poetry Pigeons” werd vorige vergadering door de erkenningscommissie erkend als 

nieuw lid van de Cultuurraad. Maar door hun diversiteit in activiteiten is niet direct duidelijk in welke 
deelraad zij willen functioneren. Zij opteerden voor socio-cultureel werk, maar gezien het grootste 

gedeelte van hun activiteiten publiekgericht podium zijn is het mss. aan te raden om ze bij 
podiumkunsten onder te brengen. Er zal met de verantwoordelijken contact worden opgenomen om 

van hen hierover uitsluitsel te krijgen. Na de vergadering lieten zij weten bij Muziek-Woord-Dans te 
willen aansluiten.  

 

8. Varia 

Dirk Van den Broeck meldt dat KidS (Kunst in de stad) op 18 oktober een concert organiseert met 

Yannick Van de Velde aan de piano. 

De deelraad erfgoed/beeldende kunst zal op 25 oktober een vergadering van de deelraad 

organiseren in de Paterskerk. 

 

Namens de stedelijke cultuurraad 
 

Dirk Verlaeckt        Jack van Peer 
secretaris        voorzitter 


